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Protokół nr 54/2023 

z posiedzenia Komisji Budżetu, Promocji, Transportu,  Infrastruktury, 
Rolnictwa i Ochrony Środowiska  
Rady Powiatu w Kętrzynie 
z dnia 21 lutego 2023 r., godz. 8:30 
 
Ad. pkt 1 i 2 
Otwarcie posiedzenia 

Posiedzenie Komisji Budżetu, Promocji, Transportu, Infrastruktury, Rolnictwa i Ochrony 
Środowiska Rady Powiatu w Kętrzynie prowadził Przewodniczący Komisji Ryszard Kawczyński, który 
powitał wszystkich uczestników posiedzenia i stwierdził prawomocność obrad. Podczas otwarcia 
posiedzenia obecni wszyscy członkowie komisji, lista obecności stanowi załącznik nr 1 do protokołu.  

 
Następnie Przewodniczący przedstawił zaproponowany porządek obrad:  

1. Otwarcie posiedzenia i stwierdzenie prawomocności obrad. 

2. Przyjęcie porządku dziennego posiedzenia. 

3. Informacja o realizacji zadań przez Wydział Architektury, Budownictwa i Inwestycji w 2022 rok.  

4. Informacja o innych zakończonych w 2022 r. zadaniach oraz o inwestycjach w toku. 

5. Zaopiniowanie projektów uchwał Rady Powiatu przewidzianych do podjęcia na LVII sesji Rady 

Powiatu w dniu 21 lutego 2023 roku w sprawach: 

a) wyznaczenia Centrum Usług Wspólnych Powiatu Kętrzyńskiego jako jednostki obsługującej 

jednostki organizacyjne Powiatu Kętrzyńskiego i określenia zakresu świadczonych usług; 

b) organizacji wspólnej obsługi kasowej dla  jednostek organizacyjnych Powiatu Kętrzyńskiego; 

c) zmiany uchwały Nr LII/434/2022 Rady Powiatu w Kętrzynie z dnia 6 października 2022 roku  

w sprawie ustalenia na obszarze powiatu kętrzyńskiego opłat za usuwanie pojazdu z drogi   

i  jego przechowywanie na parkingu strzeżonym oraz wysokości kosztów w przypadku 

odstąpienia od wykonania dyspozycji usunięcia pojazdu, obowiązujących w 2023 roku; 

d) udzielenia pomocy finansowej Związkowi Gmin „BARCJA” na realizację inwestycji „Budowa 

ścieżki rowerowej na odcinku Kętrzyn - Gierłoż - Parcz -etap I"; 

e) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Kętrzyńskiego na lata 2023 – 2035; 

f) zmian w budżecie powiatu na rok 2023; 

g) zmiany uchwały nr XX/139/08 Rady Powiatu w Kętrzynie  z dnia 29 maja 2008 r.  w sprawie 

ustalenia zasad gospodarowania nieruchomościami wchodzącymi w skład zasobu 

nieruchomości Powiatu Kętrzyńskiego; 

h)  rozpatrzenia skargi na Przewodniczącą Rady Powiatu w Kętrzynie. 

6. Sprawy różne, zapytania i wolne wnioski. 

7. Przyjęcie protokołu z posiedzenia komisji w dniu 24 stycznia 2023 r.  

8. Zamknięcie posiedzenia. 

 
 
 Komisja jednogłośnie głosami 6 „za” przyjęła zaproponowany porządek obrad. 
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Ad. pkt 3 
Informacja o realizacji zadań przez Wydział Architektury, Budownictwa i Inwestycji w 2022 rok 
 
 Naczelnik Wydziału Magdalena Osinowicz – Dąbrówna poinformowała, że radni otrzymali 
przygotowane sprawozdanie (zał. nr 2) i poinformowała, że najwięcej wydanych pozwoleń na budowę 
nowych budynków mieszkalnych jednorodzinnych udzielono w gminie Kętrzyn i stanowiły prawie 50% 
ogółu wydanych pozwoleń w tym zakresie.  
 Przewodniczący Ryszard Kawczyński zapytał jaki jest czas oczekiwania na wydanie decyzji. 
 Naczelnik poinformowała, że zgodnie z ustawą jest to 65 dni, ale Wydział stara się wydać je do 3-4 
tygodni i jest to uzależnione od ilości stron postępowania i braków w projektach budowlanych. 
 Przewodniczący poprosił o przygotowanie informacji o średnim czasie oczekiwania na wydanie 
decyzji w poszczególnych sprawach. 
 Naczelnik wyjaśniła, że pracownicy zajmujący się wydawaniem decyzji podzieleni są gminami,  
w związku z czym jeden obciążony jest bardziej, a drugi mniej.  
 Starosta powiedział, że następuje submigracja mieszkańców miasta Kętrzyn i rozlewa się na 
obrzeża gminy wiejskiej Kętrzyn, co za kilka lat będzie miało znaczenie dla polityki komunalnej  
i transportowej obszarów takich jak Trzy Lipy, Nowa Różanka, Nowa Wieś Kętrzyńska. Starosta dodał, 
że Wydział ma około 1000 spraw rocznie i w ubiegłym roku faktycznie wielokrotnie mieszkańcy 
zwracali się o przyspieszenie sprawy, ale okazywało się że projektanci popełnili błędy, które wpływają 
na wydłużenie czasy. Starosta poinformował, że często dochodzi do sporów z inwestorem, który składa 
odwołanie od decyzji Starosty do Wojewody, ale chyba nie było takiej decyzji, której Wojewoda nie 
utrzymał w mocy i należałoby ją poprawić, co świadczy o tym, że praca Wydziału nie podlega 
wątpliwości. Starosta wyjaśnił, że czasami nie można przyspieszyć sprawy, ale na pewno wykonywane 
są terminowo.  
 Radny Mirosław Bobrowski zapytał czy nie można wydrukować klientom wytyczne, jakie musi 
spełnić warunki aby otrzymać pozwolenie. 
 Naczelnik wyjaśniła, że zazwyczaj zajmują się tym projektanci, którzy są w stałym kontakcie  
z Wydziałem i wiedzą jakie muszą spełnić warunki oraz co jeszcze nie zostało wykonane. Naczelnik 
dodała, że wszystkie informacje są zamieszczone w Biuletynie Informacji Publicznej, ale dla 
mieszkańców, którzy nie korzystają z biur projektowych można dołączyć wyjaśnienie.  
 
 
Ad. pkt 4 
Informacja o innych zakończonych w 2022 r. zadaniach oraz o inwestycjach w toku 
 
 Naczelnik Magdalena Osinowicz – Dąbrówna poinformowała, że w 2022 roku były realizowane  
3 zadania niedrogowe, z czego jedno zostało zakończone tj. „Dostawa 8 sztuk ławek parkowych  
i 2 sztuk tablic wolnostojących (ramek).” Naczelnik wyjaśniła, że ta inwestycja była realizowana  
w ramach budżetu obywatelskiego. Następnie Naczelnik powiedziała, że „Budowa Zakładu Aktywności 
Zawodowej” i „Wymiana pokrycia dachowego wraz z montażem instalacji fotowoltaicznej na budynku 
Zespołu Szkół im. Marii Curie-Skłodowskiej” były inwestycjami w toku i pierwsza z nich została w tym 
roku odebrana i przekazana do użytkowania w Nadzorze Budowlanych, a przy drugiej inwestycji 
Wydział podjął czynności odbiorowe, a do piątku Wykonawca ma usunąć usterki wskazane przy 
odbiorze. 
 Przewodniczący komisji Ryszard Kawczyński zapytał czy Wydział może udzielać jednostkom porad 
pod względem napraw. Przewodniczący powiedział, że w Reszlu problem jest już od 10 lat,  
a mianowicie po modernizacji sali sportowej wystąpiły trudne do usunięcia usterki tj. przeciek dachu,  
a firma Wykonująca inwestycję już nie funkcjonuje. 
 Naczelnik poinformowała, że od jakiegoś czasu praktykowana jest taka pomoc, ale to Dyrektor 
musi złożyć pismo o sprawdzenie usterek.  
 Radna Ewa Wronisz zapytała kiedy ruszy działalność Zakładu Aktywności Zawodowej. 
 Starosta wyjaśnił, że jest to proces i sama budowa to tylko początek. Starosta dodał, że teraz 
Powiat przygotowuje wniosek do Marszałka Województwa o dofinansowanie wyposażenia ZAZ  
w sprzęt, a po otrzymaniu dofinansowanie będzie trzeba przeprowadzić postępowanie przetargowe. 
Starosta dodał, że być może pod koniec roku nastąpi proces zatrudniania kadry. 
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Ad. pkt 5 
Zaopiniowanie projektów uchwał Rady Powiatu w Kętrzynie 
 

Przewodniczący realizując porządek obrad przeszedł do omówienia i zaopiniowania projektów 
uchwał będących przedmiotem LVII sesji Rady Powiatu: 
 
 

a) wyznaczenia Centrum Usług Wspólnych Powiatu Kętrzyńskiego jako jednostki obsługującej 
jednostki organizacyjne Powiatu Kętrzyńskiego i określenia zakresu świadczonych usług 

 
Dyrektor Marta Żylińska poinformowała, że jest to uchwała porządkująca, ponieważ Centrum 

Usług Wspólnych rozszerza swoją działalność i od 2016 roku Rada Powiatu podjęła już 9 uchwal 
zmieniających.  

 
Członkowie komisji nie zgłosili dodatkowych pytań ani uwag do projektu uchwały. 

 
Komisja jednogłośnie głosami 6 „za” pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały (zał. 

nr 3). 
 

 
b) organizacji wspólnej obsługi kasowej dla  jednostek organizacyjnych Powiatu Kętrzyńskiego 

 
 Dyrektor Marta Żylińska poinformowała, że z praktyki Centrów Usług Wspólnych wynika, że 
powinna zostać podjęta taka uchwała, ponieważ jednostki obsługiwane nie posiadają kas, a niektórzy 
pracownicy nie chcą otrzymywać wynagrodzenia na konto bankowe, w związku z czym jednostki 
korzystają z kasy w Starostwie Powiatowym. 
 

Członkowie komisji nie zgłosili dodatkowych pytań ani uwag do projektu uchwały. 
 

Komisja jednogłośnie głosami 6 „za” pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały (zał. 
nr 4). 

 
 

c) zmiany uchwały Nr LII/434/2022 Rady Powiatu w Kętrzynie z dnia 6 października 2022 roku  
w sprawie ustalenia na obszarze powiatu kętrzyńskiego opłat za usuwanie pojazdu z drogi   
i  jego przechowywanie na parkingu strzeżonym oraz wysokości kosztów w przypadku 
odstąpienia od wykonania dyspozycji usunięcia pojazdu, obowiązujących w 2023 roku 
 

Naczelnik Wydziału Komunikacji i Transportu przedstawił członkom komisji zmiany w stawkach 
opłat, które wynikają z przeprowadzonego postępowania w trybie zapytania ofertowego.  
Za usunięcie pojazdu z drogi na koszt właściciela w przypadkach określonych w art. 130a ust. 1 i 2 
ustawy – Prawo o ruchu drogowym ustala się opłaty w wysokości: 
   a) rower lub motorower - 55,35 zł zamiast 123 zł 
   b) motocykl – 61,50 zł zamiast 239,85 zł 
   c) pojazd o dopuszczalnej masie całkowitej do 3,5 t –  504,30 zł  zamiast 516,60 zł 
   d) pojazd o dopuszczalnej masie całkowitej powyżej 3,5 t do 7,5 t – 492,00 zł zamiast 651,90 zł 
   e) pojazd o dopuszczalnej masie całkowitej powyżej 7,5 t do 16 t  – 492,00 zł zamiast 921,27 zł 
   f) pojazd o dopuszczalnej masie całkowitej powyżej 16 t – 492,00 zł zamiast 1353 zł 
   g) pojazd przewożący materiały niebezpieczne – 1522,40 zł zamiast 1331,28 zł 
   h) hulajnoga elektryczna lub urządzenie transportu osobistego -  55,35 zł zamiast 123 zł 
 

 
Starosta wyjaśnił, że poza samochodami osobowymi, które są już wrakami lub motorowerami to 

auta są natychmiast zabierane z parkingu po zdarzeniu i wtedy kierowca płaci za parking. Starosta 
powiedział, że największy kłopot jest z samochodem, gdy nie wiadomo kto jest jego właścicielem,  
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a zanim policja to sprawdzi i sąd orzeknie przepadek auta na rzecz Skarbu Państwa to mija rok, a za ten 
czas koszty ponosi Powiat i bardzo często egzekucja należności od właściciela jest niemożliwa. 

 
 
Członkowie komisji nie zgłosili dodatkowych pytań ani uwag do projektu uchwały. 

 
Komisja jednogłośnie głosami 6 „za” pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały (zał. 

nr 5). 
 
 
 

d) udzielenia pomocy finansowej Związkowi Gmin „BARCJA” na realizację inwestycji „Budowa 
ścieżki rowerowej na odcinku Kętrzyn - Gierłoż - Parcz -etap I" 
 

 Starosta poinformował, że jest to konsekwencja uchwały z ubiegłego roku, a mianowicie Związek 
Gmin „BARCJA” złożył wniosek do Programu Inwestycji Strategicznych o dofinansowanie budowy 
ścieżki rowerowej w pasie drogi powiatowej na odcinku Kruszewiec – Czerniki. Starosta dodał, że 
Związek otrzymał dofinansowanie na inwestycję, a wkład własny wynosi 247  500 zł, w związku  
z czym Gmina Kętrzyn, Miasto Kętrzyn i Powiat Kętrzyński udzielają pomocy finansowej w kwocie 
50 000 zł. 
 

 
Członkowie komisji nie zgłosili dodatkowych pytań ani uwag do projektu uchwały. 

 
Komisja jednogłośnie głosami 6 „za” pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały (zał. 

nr 6). 
 

 
 

e) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Kętrzyńskiego na lata 2023 – 2035 
 

Skarbnik Powiatu Bogusław Lichocki przedstawił propozycje zmian zawartych w projekcie uchwały 
w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Kętrzyńskiego na lata 2022 – 2035 oraz  
w projekcie uchwały w sprawie zmian w budżecie powiatu na rok 2022: 

 
I. Zmiany dochodów i wydatków – zadania własne 
 
1. W związku z wpływem płatności końcowej do projektu realizowanego w 2022 r. pn. „E-zarządzanie 

infrastrukturą drogową w Zarządzie Dróg Powiatowych w Kętrzynie wraz z uruchomieniem e-usług” 
dokonać zwiększenia dochodów ze środków unijnych. Dla zbilansowania zmniejszyć wolne środki 

Zw. D. 600; 60095; § 6257 – 491 385 zł 
Zmn. Przychody;     § 950   – 491 385 zł 
 
2.Dokonać zwiększenia dochodów i wydatków środków z Funduszu Pomocy z tytułu wsparcia w 
realizacji dodatkowych zadań oświatowych związanych z kształceniem, wychowaniem i opieką nad 
dziećmi i uczniami będącymi obywatelami Ukrainy 
Zw. D.  758; 75814 § 2100 – 208 044 zł 
Zw. W. 801; 80115 § 4750 –     4 500 zł (ZSz MCS) 
                                   § 4750 –    3 020 zł (PCE) 
                                   § 4750 –       790 zł (ZSz MR) 
                                   § 4850 –  22 500 zł (ZSz MCS) 
                                   § 4850 –  14 920 zł (PCE) 
                                   § 4850 –    4 080 zł (ZSz MR) 
                       80117 § 4750 –    4 300 zł (PCE) 
                                   § 4750 –    1 330 zł (ZSz MR) 
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                                   § 4850 –  22 350 zł (PCE) 
                                   § 4850 –    6 870 zł (ZSz MR) 
                       80120 § 2340 –  41 034 zł (II Pr. LO) 
                                   § 4750 –     4 360 zł (ILO) 
                                   § 4750 –     1 320 zł (ZSz MCS) 
                                   § 4850 –  22 740 zł (ILO) 
                                           § 4850 –    6 830 zł (ZSz MCS) 
                       80134 § 4750 –    1 950 zł (SOSW) 
                                   § 4850 –  10 100 zł (SOSW) 
              854; 85403 § 4370 –    5 000 zł (SOSW) 
                                   § 4750 –    2 140 zł (SOSW) 
                                   § 4850 –  10 960 zł (SOSW) 
                            85410 § 4750 –       620 zł (ZSMR) 
                                   § 4750 –    2 110 zł (PCE) 
                                   § 4850 –    3 330 zł (ZSMR) 
                                   § 4850 –  10 890 zł (PCE) 
 
3. W związku z częściowym zwrotem dotacji celowej udzielonej w 2022 r. Szpitalowi Powiatowemu 
dokonać zwiększenia dochodów. Dla zbilansowania zmniejszyć wolne środki 
Zw. D. 851; 85195; § 6690 – 13 169 zł 
Zmn. Przychody;     § 950   – 13 169 zł 
 
4.Na wniosek Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie dokonać przeniesienia planu dochodów 
Zmn. D. 852; 85203; § 0830 – 34 800  zł 
                        85220; § 0830 –   4 800 zł 
Zw. D.             85203; § 2320 – 34 800 zł 
                        85220; § 2320 –   4 800 zł 
 
5. Na wniosek Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie dokonać przeniesienia planu wydatków w 
projekcie pn. „Reintegracja rodzin biologicznych poprzez wsparcie rodzinnych form pieczy zastępczej w 
Powiecie Kętrzyńskim” 
Zmn. W. 853; 85395; § 4107 – 104 528 zł 
Zw. W.                          § 4017 – 104 528 zł 
 
II. Zmiany przychodów i rozchodów 
 
1. W celu zmniejszenia wydatków na odsetki od kredytów zwiększa się rozchody budżetu z tytułu 
wcześniejszej spłaty sześciu kredytów zaciągniętych w latach 2014-2016, których termin końcowej 
spłaty przypada na lata 2024-2026. Dla zbilansowania budżetu zwiększyć wolne środki 
Zw. Przychody; § 950 – 673 817 zł 
Zw. Rozchody;  § 992 – 673 817 zł 
 

Członkowie komisji nie zgłosili dodatkowych pytań ani uwag do projektu uchwały.  
 

Komisja jednogłośnie głosami 6 „za” pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały (zał. 
nr 7). 

 
 

f) zmian w budżecie powiatu na rok 2023 
  
 

Komisja jednogłośnie głosami 6 „za” pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały (zał. 
nr 8). 
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g) zmiany uchwały nr XX/139/08 Rady Powiatu w Kętrzynie  z dnia 29 maja 2008 r.  w sprawie 
ustalenia zasad gospodarowania nieruchomościami wchodzącymi w skład zasobu 
nieruchomości Powiatu Kętrzyńskiego 
 

 Naczelnik Wydziału Geodezji, Kartografii, Katastru i Nieruchomości Beata Obolewicz 
poinformowała, że w 2008 roku powstała uchwała dotycząca zasad gospodarowania nieruchomościami 
wchodzącymi w skład zasobu nieruchomości Powiatu Kętrzyńskiego, ale zgodnie z nowymi 
orzecznictwem to już nie Zarząd Powiatu, a Rada Powiatu musi wyrazić zgodę na przedłużenie umowy 
najmu na kolejny okres z tą samą osobą. 
 

Komisja jednogłośnie głosami 6 „za” pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały (zał. 
nr 9). 

 
h) rozpatrzenia skargi na Przewodniczącą Rady Powiatu w Kętrzynie 

 
Przewodniczący Ryszard Kawczyński wyjaśnił, że zgodnie z uzasadnieniem do projektu uchwały, 

rozpatrzenie skargi nie należy do kompetencji Rady Powiatu, w związku z czym musi zostać przekazana 
Wojewodzie Warmińsko-Mazurskiemu.  
 

Komisja jednogłośnie głosami 6 „za” pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały (zał. 
nr 10). 
 
 
Ad. pkt 6 
Sprawy różne, zapytania i wolne wnioski 
 
 Przewodniczący Ryszard Kawczyński poprosił Starostę o podjęcie działań w celu usprawnienia 
kontaktu telefonicznego i obsługi  w poradniach przy Szpitalu Powiatowym w Kętrzynie.  
 Starosta powiedział, że porozmawia o tym z Dyrektorem. 
 
 
Ad. pkt 7 
Przyjęcie protokołów z posiedzeń komisji  
 Członkowie komisji nie zgłosili uwag do treści projektów protokołów i jednogłośnie głosami  
6 „za” przyjęli:   
- protokół z posiedzenia komisji w dniu 24 stycznia 2023 r. 
 
Ad. pkt 8 
Zamknięcie posiedzenia. 

Wobec wyczerpania porządku dziennego posiedzenie Komisji Budżetu, Promocji, Transportu, 
Infrastruktury, Rolnictwa i Ochrony Środowiska Rady Powiatu w Kętrzynie zostało zakończone  
o godz. 14:50. 
 
 
Protokołowała: 
 
M. Filipiak 

Przewodniczący Komisji Budżetu, 
Promocji, Transportu, Infrastruktury, 

Rolnictwa  
i Ochrony Środowiska  

Rady Powiatu w Kętrzynie 
 

   /-/Ryszard Kawczyński 


